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Protokół Nr XXIV/21 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 30 listopada 2021 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Sesja trwała od godz. 9.00 do godz. 11.30. 
Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 15 radnych (radna Aneta 
Jurkowska i Beata Boś od godz. 9.05, radny Artur Patrzałek od godz. 10.10), sołtysi 
oraz: 
- Pan Zbigniew Janik  - wójt gminy, 

- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy,    

- Pani Agnieszka Liberek - skarbnik gminy. 
Ponadto w sesji wziął udział zaproszony gość z Wojskowej Komendy Uzupełnień w 
Busku – Zdroju: major Krzysztof Nowicki. 
          Otwarcia XXIV sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło. Na 

wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Następnie pan przewodniczący poinformował, że zmarł Pan Józef Mołas – długoletni 
sołtys wsi Zofiówka. Uczestnicy obrad minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego. 
W następnej kolejności pan przewodniczący złożył najlepsze życzenia imieninowe 
wszystkim Andrzejom, po czym zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu po punkcie 9 – punktu 10 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 
określenia diety przysługującej Przewodniczącemu Rady Gminy Gnojno” a po 
punkcie 12 – punktu 13 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 
XXI/192/21 Rady Gminy Gnojno z dnia 9 lipca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu opracowania i realizacji 
„Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, 
Raków, Szydłów do roku 2030”. 
„Za” wprowadzeniem ww. zmiany głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 
„wstrzymał się” od głosu. 
Proponowany porządek obrad, po uwzględnieniu przegłosowanej zmiany, przedstawia 
się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2021 rok. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2021-2040. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gnojno. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diety radnych oraz zasad zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Gminy Gnojno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia diety przysługującej Przewodniczącemu 

Rady Gminy Gnojno. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

drodze darowizny na rzecz gminy Gnojno. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXI/192/21 Rady Gminy Gnojno z 
dnia 9 lipca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w celu opracowania i realizacji „Strategii Ponadlokalnej dla 
Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 
2030”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu „Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, 
Gnojno, Pierzchnica, Raków, Szydłów i Tuczępy do roku 2030”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Busku-Zdroju 
na uchwałę Rady Gminy Gnojno nr XIX/178/21. 

16. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 
2021 roku. 

17. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych pracowników 

samorządowych złożonych w 2021 roku. 
18. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie sesji. 

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw”, nikt 

nie „wstrzymał się” od głosu (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
          Po głosowaniu nad porządkiem obrad głos zabrał major Krzysztof Nowicki. Na 

wstępie  podziękował, w imieniu Komendanta WKU w Busku – Zdroju,  za zaproszenie 
na dzisiejszą sesję. Kontynuując zapoznał zebranych z możliwościami, jakie daje 
służba w jednostkach Ministerstwa Obrony Narodowej. Do najważniejszych należy 
zaliczyć: możliwość nauki i szkolenia, pracy, służby zawodowej i ochotniczej służby 
wojskowej. Oferta dalszego kształcenia w akademiach wojskowych jest skierowana 

przede wszystkim do młodzieży kończącej szkołę średnią. Studiowanie przynosi same 
plusy. Po pierwsze młody człowiek staje się samodzielny, a po drugie rodzice nie 
muszą łożyć na jego utrzymanie, ponieważ wszystkie koszty z tym związane 
(comiesięczna wypłata wynosząca około 1.500 zł a na piątym roku – 2.500 zł, 
zakwaterowanie, umundurowanie, wikt i opierunek) pokrywa Ministerstwo Obrony. Po 

skończeniu akademii młody człowiek z urzędu otrzymuje etat, gdzie na początku 
zarabia nie mniej niż 5 tysięcy złotych netto. Ci, którzy chcą się jak najszybciej 
usamodzielnić, mogą pójść do szkoły podoficerskiej, w której nauka trwa tylko od 3 do 
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11 miesięcy a pomoc socjalna jest porównywalna z kształceniem na wyższej uczelni. 
Młody człowiek może również skorzystać z 28-dniowego szkolenia w służbie 
przygotowawczej. Po szkoleniu ma wiele możliwości. Może podjąć służbę jako żołnierz 

szeregowy z pensją wynoszącą około 4.200 złotych albo dalej się kształcić w szkole 
wyższej lub szkole podoficerskiej.  
Alternatywą dla nieistniejącej zasadniczej służby wojskowej są Wojska Obrony 
Terytorialnej, które szkolą zarówno młodych ludzi, jak i całą strukturę społeczną, w 
zakresie posługiwania się bronią, pracy w zespołach oraz działań regularnych i 
nieregularnych. Aspekt ekonomiczny i w tym przypadku ma niebagatelne znaczenie. 

Osoba będąca w strukturach WOT otrzyma około 650 złotych miesięcznie za samą 
gotowość do działania. Kończąc pan major podkreślił, że wszystkie przedstawione 
możliwości są godne polecenia, biorąc pod uwagę chociażby wojskowy system 
emerytalny oraz ofertę skierowaną zarówno do mężczyzn, jak i do kobiet. 
Pytania i odpowiedzi: 

- Radny Krzysztof Samburski – WOT jest uzupełnieniem ówczesnej zasadniczej służby 
wojskowej, która trwała dwa lata i trzy lata (w Marynarce Wojennej). Czy Pańskim 
zdaniem nie byłby wskazany krótszy okres służby dający możliwość przeszkolenia 
każdego obywatela?  

- Major Krzysztof Nowicki – ani ja, ani pan wójt nie jesteśmy decydentami. Jeśli będzie 
więcej takich głosów od lokalnych polityków, być może władze centralne wezmą je pod 

uwagę. Uważam, że dobrą alternatywą jest 3-miesięczne szkolenie w WOT, którego 
ukończenie daje wiele możliwości rozwoju i znalezienia nowej, bardziej interesującej 
pracy. WOT jest naprawdę potrzebne. Wzmacnia naszą siłę, szkoli, zwiększa 

umiejętności. Dlatego trzeba dać im szansę, żeby pokazali swój potencjał. 
- Radny Jerzy Kwiecień – wspominał pan o potencjale społecznym. Wobec tego 

dlaczego jest taki słaby „nacisk” ze strony Ministerstwa Obrony Narodowej na 
Ministerstwo Edukacji Narodowej w sprawie reaktywowania Ligii Obrony Kraju czy też 
Związków Strzeleckich? 

- Major Krzysztof Nowicki – nie mamy wpływu na zmiany społeczne. MON tracąc 
patronat nad Ligą Obrony Kraju, stracił jednocześnie plenipotencje w kwestii doradzania 

i pomagania oraz wpływania na podejmowane decyzje. Jak już wcześniej 
wspomniałem, należy zacząć od polityków niższego szczebla, aby informacja dotycząca 
potrzeb dotarła na samą górę.   
- Radny Marian Okraj – mówił pan dużo o zaletach i korzyściach po wstąpieniu młodych 
ludzi do wojska. Nie mówił pan natomiast nic o tym, czy młody człowiek po zdobyciu 

wykształcenia musi się zobowiązać do pozostania w wojsku. 
- Pan Krzysztof Nowicki – i znów wracamy do punktu wyjścia. Jest demokracja. Unia 
Europejska, której jesteśmy integralną częścią, zmusza nas do tego, abyśmy 
postrzegali demokrację trochę szerzej. W związku z tym bazując na obowiązującym 
prawie pracy i regulaminach wojskowych, nie możemy młodemu człowiekowi zabronić 

odejścia z pracy.  Poza tym nie ma ludzi niezastąpionych. Jest tylko dobry system 
szkolenia, zgodnie z którym zastępca ma być tak samo dobrze wyszkolony, jak 
dowódca. Nadmiar demokracji też nie jest dobry, bo przechodzi w pajdokrację. I wtedy 
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jest bałagan. Natomiast gdy trzymamy się litery prawa, konstytucji i zobowiązań, wtedy 
wszystko jest w porządku. Pan będąc pracodawcą wysyła pracownika na kurs dla 
kierowców. Czy po tym kursie jest pan w stanie go zatrzymać, jeśli ktoś inny 

zaproponuje mu więcej pieniędzy i lepsze warunki socjalne? Nie. Bo on odejdzie do 
innego pracodawcy. I tak jest na całym świecie.  
- Przewodniczący obrad – w ubiegłym tygodniu pojawiła się w mediach informacja o 
powrocie do zasadniczej służby wojskowej na zasadzie dobrowolności. Proszę o 
przybliżenie tego zagadnienia. 
- Pan Krzysztof Nowicki – nie dysponujemy precyzyjną wykładnią w tym temacie. Jeśli 

się taka pojawi – przyjedziemy do Państwa i ją wyłożymy. Wiedza to podstawa każdej 
dziedziny życia. Dlatego nie ma co się zastanawiać i konfabulować, jeżeli można 
otrzymać informację z pierwszej ręki. Z tego co wiem, teraz można odejść ze służby 
zasadniczej w każdej chwili, czego nie można było zrobić w przeszłości. Poza tym 
żołnierz przez okres pełnienia służby otrzymuje uposażenie w wysokości około 4 tysięcy 

złotych. 
- Radny Krzysztof Samburski – wiem na swoim przykładzie, że chłopak po odbyciu 
zasadniczej służby wojskowej stawał się prawdziwym mężczyzną, w pełni 
przygotowanym do dalszego życia. 

- Pan Krzysztof Nowicki – odbyłem zasadniczą służbę wojskową a po roku przeszedłem 
do zawodowej. Dlatego wiem o czym pan mówi. Trzeba pamiętać o jeszcze jednym 

aspekcie. Mianowicie o tym, że mając demokrację, mamy wybór. Czego nie można 
powiedzieć o dawnych czasach. 
- Pan Damian Ola – sołtys wsi Ruda – trzeba też pamiętać o tym, że wojsko stało 

rozkazem. 
- Pan Krzysztof Nowicki – nadal tak jest, tylko że teraz mamy żołnierzy zawodowych i 

ochotniczą służbę. 
- Pan Damian Ola – jak wygląda obecnie sprawa szkoleń rezerwistów? 
- Pan Krzysztof Nowicki – rezerwiści są szkoleni i to się w najbliższym czasie nie 

zmieni. 
- Radny Krzysztof Samburski – czy zdarza się, że żołnierze rezerwy zgłaszają się na 

ochotnika? 
- Pan Krzysztof Nowicki – na ochotników patrzy się bardziej przychylnym okiem. Nie da 
się również ukryć, że ochotnicy mają większe prawa.  
Z tego co powiedziałem najważniejsze jest to, że młodzież będzie miała większe 
możliwości rozwoju, że będzie otrzymywać większą gażę, że nikt nie będzie się 

zachowywał wobec nich obcesowo i że zwiększą się możliwości obronne kraju.  
Decyzja należy do Państwa. Chodzi o to, aby ta wiedza, którą w tej chwili zdobyliście, 
dotarła do jak największej liczby mieszkańców.  
Ja mam dwóch synów. Jeden skończył WAT a drugi nie. Ale obydwaj umieją strzelać i 
posługiwać się bronią.  

- Radna Beata Boś – czy obowiązują przedziały wiekowe i czy o przyjęcie do szkół 
mogą się starać tylko młodzi ludzie, tuż po szkole? 
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- Pan Krzysztof Nowicki – najlepiej gdy są to ludzie po maturze. Ale już do szkół 
podoficerskich przyjmowane są osoby po studiach.  
- Pan Damian Ola – czy zmieniły się kryteria naboru? 

- Pan Krzysztof Nowicki – żołnierz szeregowy, który w międzyczasie kończy studia, po 
trzech latach może aplikować o przyjęcie do studium oficerskiego, zarabiając przy 
okazji pieniądze w MON. 
- Pani Maria Jabłońska – czy obowiązuje limit wiekowy?  
- Pan Krzysztof Nowicki – osoba po ukończeniu 18 roku życia może iść do wojska. 
- Pani Maria Jabłońska - czy osoba, która ma 35 lat i zdaną maturę może się starać o 

przyjęcie do szkoły wojskowej? 
- Pan Krzysztof Nowicki – tak; poza tym, po 30 latach pracy może przejść na emeryturę. 
I jeszcze jedna istotna rzecz. Mając na uwadze aspekt społeczny i prokreacyjny, kobiety 
pracujące w wojsku mają możliwość odchowania dzieci.  
           Ponieważ nie było więcej pytań - pan przewodniczący podziękował gościowi za 

wnikliwe i obrazowe przedstawienie tematu, dzięki czemu wszyscy uczestnicy obrad 
zyskali cenną wiedzę.  
Z okazji przejścia na emeryturę pan przewodniczący, w imieniu wszystkich uczestników 
sesji, życzył panu majorowi zdrowia i wykorzystania wolnego czasu z pożytkiem dla 

siebie i dla rodziny. Pan wójt dołączając do życzeń zwrócił się z prośbą do pana majora 
o przekazanie pozdrowień panu komendantowi, wszystkim pracownikom WKU w Busku 

– Zdroju w myśl akcji „Murem za Polskim Mundurem”. 
 
Do punktu 2-go. 

 
              Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

               W sprawie przyjęcia protokołu z XXIII sesji odbytej w dniu 28 września  2021 r. 
odbyły się dwa głosowania. 
               „Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 14 radnych i tylu samo 
radnych głosowało „za”  przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach 

podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej (protokół głosowania imiennego – w 
załączeniu). 

 
Do punktu 3-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2021 rok. 
            Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, 
odbytego w dniu 24 listopada 2021 r., zapoznała zebranych radna Jadwiga Gubała 
(kserokopia protokołu Nr 28/21 – w załączeniu).  
            Następnie pani Agnieszka Liberek, p.o. skarbnika gminy, poinformowała że 
gmina otrzymała kwotę 180.000,00 zł na realizację projektu Laboratoria Przyszłości. 
Kwota w wymienionej wysokości będzie wprowadzona do budżetu i zostanie 
przeznaczona na zakup drukarek 3D dla szkół podstawowych. 
W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 
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Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/209/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 
 

Do punktu 4-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2021-2040. 
W związku z tym, że żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag do 
wyżej wymienionego projektu uchwały, przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/210/21 stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 5-go. 

            Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
           Z projektem uchwały w przedmiotowej sprawie zapoznała zebranych pani 

Agnieszka Liberek. Poinformowała, że maksymalna cena skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na rok 2022, ogłoszona w komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego, wynosi 61,48 zł za 1 dt i została obniżona do kwoty 58,00 zł za 1 dt (w 
roku 2021 wynosiła 54,00 zł za 1 dt). Wzrost podatku wynika ze wzrostu wskaźnika 
inflacyjnego, wynoszącego 6,8%. 

Ponieważ żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag – przewodniczący 
zarządził głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXIV/211/21 wraz z uzasadnieniem oraz pozytywną opinią 

Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w Kielcach stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 6-go. 

           Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
           Analogicznie, jak w poprzednim punkcie pani Agnieszka Liberek nadmieniła, że 
wszystkie stawki podatku wzrosły o wskaźnik inflacyjny, który wynosi 6,8%. 
W związku z brakiem pytań i uwag przewodniczący obrad przeprowadził jawne 
głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXIV/212/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

 

 



7 

 

Do punktu 7-go. 

         Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
         Wpisując się w powyższy temat pani skarbnik przekazała informację, że stawki 
podatku od środków transportowych wzrosły o wskaźnik cen towarów i usług, który 
wynosi  3,6%. 
Wobec braku pytań – przewodniczący zarządził głosowanie nad przedmiotowym 
projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/213/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie przewodniczący wniósł o zmianę w porządku obrad polegającą na 

wprowadzeniu po punkcie 9 – punktu 10 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet dla sołtysów”. 

Z projektem uchwały w wyżej wymienionej sprawie zapoznał uczestników sesji pan 
Piotr Bębas – sekretarz gminy. 

„Za” wyżej wymienioną zmianą głosowało 15 radnych, nikt nie był „przeciw”, nikt nie 
„wstrzymał się” od głosu (wprowadzony punkt miał wpływ na zmianę numeracji 
kolejnych punktów porządku obrad). 

 
Do punktu 8-go. 
 
        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta Gminy Gnojno. 
         W wyżej wymienionej sprawie głos zabrał wójt gminy – pan Zbigniew Janik. 
Stwierdził m.in., że temat zmiany uposażenia był w sposób szczegółowy omawiany na 
wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady, o czym poinformuje po bloku głosowań 
dotyczących podwyżek.  
        Treść uchwały w wyżej wymienionej sprawie przytoczył sekretarz gminy. 
Ponieważ radni nie mieli pytań i nie wnieśli żadnych uwag – przewodniczący zarządził 
głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/214/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 9-go. 
 
        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diety radnych oraz zasad zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Gminy Gnojno. 
        Analogicznie do poprzedniego punktu projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 
odczytał pan Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
W związku z faktem, iż żaden radny nie miał więcej pytań ani uwag do ww. projektu 
uchwały – przewodniczący przeszedł do głosowania. 
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Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/215/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

Do punktu 10-go. 

         Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów. 
W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/216/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie określenia diety przysługującej Przewodniczącemu 

Rady Gminy Gnojno. 
        Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie przedłożył sekretarz gminy. 
Wobec braku pytań – przewodniczący zarządził głosowanie nad przedmiotowym 
projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXIV/217/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.  
Po głosowaniach nad uchwałami dotyczącymi podwyżek uposażeń głos zabrał wójt 
gminy – pan Zbigniew Janik, który stwierdził m.in.: „Blok podwyżek dla wszystkich jest 

już za nami. Z uwagi na czwartą falę pandemii i popołudniowym pogrzebem nie 
chciałbym przedłużać obrad, ale kilka zdań wypada powiedzieć. Nie jesteśmy dziećmi i 

każdy z nas wie, że przy niezrozumieniu pieniądze raczej ludzi dzielą a nie łączą. 
Dzisiejsze podwyżki nie są związane bezpośrednio z naszym działaniem ani nie są 
naszym wymysłem. Dostosowaliśmy tylko nasze przepisy do ustawy, która została 

wprowadzona w tym roku. Ustawa obejmuje najważniejszą osobę w państwie, czyli 
prezydenta, parlament, wójtów, burmistrzów, radnych. My, jak zdążyliście zauważyć, do 

tego zacnego  grona dołączyliśmy również sołtysów. Myślę, że na ten moment jest to 
sprawiedliwe posunięcie. Dlaczego mówiłem o tych podziałach i niezrozumieniu? Bo 
mimo że to tego nie dążyliśmy, ustawodawca wprowadzając zmiany wziął zapewne pod 
uwagę ogrom pracy w samorządach. I to nie tylko wójtów, burmistrzów, starostów, 
marszałków województwa ale także radnych i pracowników samorządowych. Sami 

wiecie, że z roku na rok, z miesiąca na miesiąc wprowadzane są nowe przepisy, które 
należy wprowadzać w życie. Nie dalej jak wczoraj podczas wystąpienia ministra Ziobro 
padła zapowiedź powstania punktów sądowych w każdej gminie. Zamysł jest taki, aby 
każdy mieszkaniec gminy mógł uczestniczyć w rozprawie i mieć wpływ na jej przebieg. 
Nie wiem, jak się to będzie odbywać w praktyce, ale już samo to pokazuje, jakie trudne 

zadania do wykonania czekają samorządy w najbliższej przyszłości.  
Jestem związany z samorządem od 1990 roku. W roku 2000, kiedy zostałem wybrany 
na stanowisko wójta, miałem niższe zarobki od ówczesnego sekretarza gminy. Mówię o 
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tym dlatego, że ani wójt, ani radni nie byliśmy za tym, aby nasze apanaże były jak 
najwyższe. Byliśmy za tym, aby nasze wynagrodzenia i diety były dostosowane do 
możliwości finansowych gminy. Tym bardziej, zarówno ja, jak i radni, jesteśmy 

zaskoczeni aż tak znaczącymi podwyżkami. Jest to zadowalające, bo wiadomo że żyje 
się za pieniądze. Nikt tego nie ukrywa, że im więcej ma się tych pieniędzy, tym lżej się 
nam żyje.  
Chciałbym się również odnieść do zmiany wynagradzania radnych. W związku z tym, że 
nasza gmina pozyskała ogromne pieniądze na inwestycje, zmieni się częstotliwość 
naszych spotkań. Będziemy się spotykać na posiedzeniach wspólnych stałych komisji 

rady, na sesjach i na posiedzeniach poszczególnych komisji rady. Za te posiedzenia 
radni nie będą otrzymywać diet, tylko zryczałtowaną dietę na koniec miesiąca w 
jednakowej wysokości, co będzie o wiele bardziej sprawiedliwe niż dotychczas. Poza 
tym unikniemy różnego rodzaju pomówień, które dotyczyły radnych i niebotycznych 
wręcz kwot, jakie mieli poniekąd zarabiać. Niektórzy mówili nawet, że radni spotykają 

się dwa lub trzy razy na tydzień. Dzięki podjętej uchwale przetnie się wszelkie domysły, 
pomówienia i spekulacje na ten temat. Sytuacja będzie jasna i klarowna.  
Nie było dzisiaj sprawozdania międzysesyjnego, ale chciałbym poinformować o 
niektórych sprawach. 

W ostatnim półroczu udało się pozyskać ogromne wsparcie finansowe i do gminy 
wpłynęła kwota około 14 milionów złotych na inwestycje w różnym obszarze działania. 

Jeśli nawet jeszcze nie bezpośrednio na konto, tylko w formie promes, to i tak są to 
ogromne pieniądze. Gdyby do tego dodać środki na uruchomienie świetlic 
środowiskowych wynoszące 1,6 miliona złotych, otrzymalibyśmy kwotę ponad 15 

milionów złotych. Porównując tę kwotę z przyszłorocznym budżetem na 2022 rok, który 
wynosi 19 milionów złotych, stanowi ona ponad ¾ naszego budżetu. Takiej kwoty 

wsparcia nigdy jeszcze w historii nie było. Co mogę osobiście potwierdzić i wy również. 
Czeka nas ogrom pracy, ale wierzę w to mocno, że uda nam się te pieniądze 
wykorzystać w jak najlepszy sposób, z korzyścią dla naszych mieszkańców. Żeby w 

kontekście dzisiejszych podwyżek pensji i diet nikt nam nie powiedział, że może są 
niezasadne. Bo znajdą potwierdzenie w naszym działaniu. W moim i waszym, oraz 

sołtysów. Zarówno praca, jak i bezpośredni kontakt sołtysów z mieszkańcami jest 
niezwykle ważny dla lokalnego środowiska. Bo nie każdy ma czas na śledzenie 
informacji dotyczących naszej pracy i tego co zamierzamy robić. I dlaczego to zadanie, 
inwestycja czy remont, kosztuje akurat tyle a nie mniej czy więcej. To właśnie sołtysi są 
źródłem informacji i łącznikami między gminą a mieszkańcami. Myślę, że pod koniec 

kadencji te pieniądze, o których teraz wspominałem, zmienią wygląd gminy i poprawią 
komfort życia naszym mieszkańcom. Wachlarz inwestycji na które otrzymaliśmy 
dofinansowanie jest naprawdę różnorodny. Począwszy od budowy sal gimnastycznych, 
skateparku, zagospodarowania terenu wokół szkoły podstawowej i kościoła 
parafialnego w Gnojnie a skończywszy na budowie zbiornika w Jarząbkach (z czego 

najbardziej powinni być zadowoleni rolnicy) i zbiornika rekreacyjnego w Skadli. Mówię o 
tym  dlatego, że zmieni się zarówno estetyka gminy, jak i dostępna infrastruktura. W 
końcu mieszkańcy będą mogli powiedzieć, że dorównujemy innym, bogatszym, gminom 
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pod tym względem.  Nasza gmina nie była zasobna w dochody, nie jest i 
prawdopodobnie przez najbliższe lata – nie będzie. Nie sąsiadujemy z aglomeracjami o 
dużej liczbie mieszkańców, jak chociażby Kielce, nie mówiąc już o Katowicach czy 

Krakowie. Dlatego aby dorównać innym, musimy sobie radzić sami. Nie mamy też 
uzdrowisk, z których słynie Busko czy Solec. Czasem położenie geograficzne jest 
szczęściem a czasem nieszczęściem. Akurat usytuowanie naszej gminy jest związane z 
brakiem dochodów. Proszę mnie źle nie zrozumieć, ale pieniądze które otrzymała 
gmina nie będzie tak łatwo wydać ze względu na obowiązujące, dość restrykcyjne, 
procedury. Proszę sobie wyobrazić, że na kwotę 11 milionów złotych musi być 

ogłoszony jeden przetarg. I w tym jednym przetargu muszą być ujęte wszystkie 
elementy. Nie jest możliwe znalezienie w okolicy firmy, która wykona prace na 
wspomnianą kwotę. Nie wiem nawet, czy w całym województwie znajdzie się taka firma. 
W związku z tym naszych pracowników czeka bardzo wiele pracy, aby te pieniądze 
wykorzystać w najbardziej rozsądny i racjonalny sposób. Jest to do wykonania i my to 

na pewno zrobimy. 
Dziękuję wszystkim za dotychczasową pomoc i współpracę. Podczas spotkań w których 
uczestniczę, każdy parlamentarzysta, czy inna znacząca osoba, podkreśla i docenia 
moją dobrą współpracę z radnymi, sołtysami i pracownikami. Nie bez znaczenia jest 

również to, że realizacja rządowych projektów przebiega na naszym terenie bardzo 
dobrze. Dlatego wszyscy decydenci wzięli pod uwagę fakt, że my tych pieniędzy nie 

marnujemy. Że pomimo biedy, staramy się nasze pieniądze wykorzystać w sposób 
maksymalny a pieniądze rządowe wykorzystać tak, aby nikomu nie przynieść ujmy. 
Żeby rządzący się nie wstydzili tego, że przekazali środki komuś, kto je zwyczajnie 

zmarnował.  
Jeszcze raz dziękują wam za tę współpracę. Dziękuję wam za podwyżkę. Dziękuję 

wam za akceptację tego, co uchwalił parlament. Nie jest tak, jak niektórzy sądzą, że 
nasz budżet tego nie udźwignie i temu nie podoła. Tak jak rośnie inflacja, nasze wydatki 
i wartość niektórych artykułów, tak samo rosną pensje i diety. Tak samo staramy się, ze 

względu na to, zwiększyć dochody naszej gminy. Nie poprzez podniesienie podatków, 
tylko poprzez pozyskiwanie pieniędzy z zewnątrz.  

Na dzisiejszej sesji podwyżki uposażeń zbiegły się ze wzrostem podatków. Ale tak jak 
co roku, podatki wzrosły tylko o wskaźnik inflacji. Nie więcej. Chociaż inflacja jest nieco 
wyższa, ale to nie jest nasza wina. Ceny wzrastają w naszej gminie, województwie, 
Polsce i na całym świecie. I tak samo rośnie inflacja. Chcąc odciążyć budżet, staramy 
się pozyskiwać jak najwięcej środków z zewnątrz, aby móc realizować zadania, których 

oczekują nasi mieszkańcy”.  
- W tym samym temacie głos zabrał przewodniczący obrad, który skonstatował: 
„Nawiązując do tego, co powiedział wójt na temat uprzemysłowionych gmin, chcę 
podkreślić jedno. Czy my nie powinniśmy się cieszyć z tego, że mieszkamy w takim 
miejscu? Mamy to, czego brakuje innym gminom. Może byłoby lepiej, łatwiej, 

przyjemniej mieszkać gdzie indziej. Ale sztuką jest znaleźć w takich warunkach, w 
jakich żyjemy coś, co nas i nasze rodziny potrafi cieszyć i zadowalać na co dzień. ”.  
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- Następnie radny Krzysztof Samburski zapytał, czy rolnicy będą mogli brać wodę bez 
ograniczeń ze zbiornika, która ma być wybudowany w Jarząbkach. 
- Wójt udzielił odpowiedzi twierdzącej. Dodał, że podczas spotkania z Dyrektorem 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie omówił najistotniejsze sprawy z 
tym związane. Natomiast w trakcie kolejnego spotkania zostaną doprecyzowane 
szczegóły związane z projektem i jak najlepszym wykorzystaniem tego zbiornika. Dodał 
jeszcze, że budowa zbiornika może być początkiem tego typu działań na terenie naszej 
gminy, w przeciągu najbliższych dwóch lat. Gdyby była oczywiście taka potrzeba. Czy 
to w południowej, czy innej części gminy. Warunek jest jeden. W pobliżu musi być 

odpowiednie miejsce i musi przepływać rzeka.   
 
Do punktu 12-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

drodze darowizny na rzecz gminy Gnojno. 
            Objaśnień w wyżej wymienionej kwestii udzielił sekretarz gminy. Stwierdził m.in., 
że sprawa dotyczy działki o powierzchni 41 m2, położnej w miejscowości Glinka, na 
której będzie posadowiona przepompownia sieciowa dla kanalizacji gminnej. Kończąc 

dodał, że nabycie przedmiotowej nieruchomości nastąpi w drodze umowy cywilno-
prawnej sporządzonej w formie aktu notarialnego. 

Zważywszy na brak pytań i uwag ze strony radnych - przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/218/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 13-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 

           Ponieważ radni nie mieli pytań i nie wnieśli żadnych uwag – przewodniczący 
zarządził głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/219/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.  
 
Do punktu 14-go. 
 
            Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXI/192/21 Rady Gminy Gnojno z 
dnia 9 lipca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w celu opracowania i realizacji „Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: 
Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 2030”. 
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            W związku z tym, że żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag 
do wyżej wymienionego projektu uchwały – przewodniczący przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/220/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 15-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, 
Gnojno, Pierzchnica, Raków Szydłów i Tuczępy do roku 2030”. 
             W związku z faktem, iż żaden radny nie miał pytań ani uwag do ww. projektu 
uchwały – przewodniczący zarządził głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/221/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 
 
Do punktu 16-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Busku-Zdroju na 

uchwałę Rady Gminy Gnojno nr XIX/178/21. 
           Wyjaśnień dotyczących wyżej wymienionego zagadnienia udzielił pan Piotr 
Bębas – sekretarz gminy. Nadmienił, że Prokuratura Rejonowa w Busku-Zdroju 
zaskarżyła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na rok 2021 i 
wniosła o stwierdzenie jej nieważności. W skardze organ skarżący podniósł, że rada 
gminy nie dookreśliła wysokości nakładów, przeznaczonych na wolno żyjące koty. 
Kontynuując przytoczył ostatni akapit uzasadnienia do uchwały.  
          W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do 
głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXIV/222/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 17-go. 
 
            Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 
2021 roku. 
            Z wyżej wymienioną informacją, stanowiącą załącznik do protokołu, zapoznała 
uczestników obrad  pani Barbara Czarnecka – podinsp. ds. obsługi rady. 
 
Do punktu 18-go. 
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            Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych pracowników 
samorządowych złożonych w 2021 roku. 
          Informację, o której mowa wyżej, przedłożył sekretarz gminy (kserokopia 
dokumentu stanowi załącznik do protokołu). 

Do punktu 19-go. 

           Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021. 
           Wyżej wymieniona informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 20-go. 

           Zapytania i wolne wnioski. 
           W tym punkcie porządku obrad wnioski i zapytania zgłosili: 
- Pan Mirosław Wawszczyk – sołtys wsi Jarząbki – kiedy rozpocznie się budowa 
zbiornika? 
- Wójt gminy – termin rozpoczęcia budowy zbiornika nie od nas zależy. Obecnie 
prowadzony jest pomiar natężenia przepływu wody w rzece. Te badania są niezbędne 
do uzyskania pozwolenia wodnoprawnego. Do realizacji zadania przystąpimy  w drugiej 
połowie 2022 roku.  
- Pan Mirosław Wawszczyk – proszę o obcięcie gałęzi drzew rosnących wzdłuż drogi 
prowadzącej do łąk oraz przysłanie koparki do zebrania ziemi z poboczy (pan sołtys 
zadeklarował, że do tego celu udostępni własną przyczepę ciągnikową). 
- Wójt gminy – proszę się skontaktować z kierownikiem Referatu Rolnictwa i ustalić 
termin wykonania robót.  
Dopowiem tylko, że prawie w każdej miejscowości są miejsca, gdzie przejazd jest 
niemożliwy z powodu zwisających nad drogą gałęzi drzew.  
- Pan Damian Ola – sołtys wsi Ruda – czy można obciąć gałęzie drzew rosnących obok 
posesji osoby, która mieszka na stałe na Śląsku.  
- Wójt gminy – ponieważ tych osób tutaj nie ma, musimy gałęzie usuwać we własnym 
zakresie. Gdybyśmy mieli straż gminną, wtedy działalibyśmy na innych zasadach.  
- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska – proszę o interwencję w 
Powiatowym Zarządzie Dróg w Busku – Zdroju w sprawie wycinki gałęzi akacji 
rosnących obok posesji pana Kobusa.  
- Wójt gminy – wystąpimy z pismem w tej sprawie do Powiatowego Zarządu Dróg.  
           Kontynuując ten punkt porządku obrad podinsp. ds. obsługi rady gminy 
zapoznała zebranych z pismem, które wpłynęło do Przewodniczącego Rady Gminy od 
pani Krystyny Kułagi, zam. w msc. Kostera/ (kserokopia pisma – w załączeniu).  
Wójt gminy odnosząc się do wyżej wymienionej sprawy stwierdził m.in.: „Otrzymałem 
podobne pismo, jak pan przewodniczący. Dzwonił również do mnie w tej sprawie jeden 
z parlamentarzystów. Wartym podkreślenia jest fakt, że pomagamy tej Pani w pełnym 
zakresie, na miarę naszych możliwości. Pomoc związana jest z pożarem, który miał 
miejsce w lipcu br. Rodzinie, do której należał spalony budynek, pomogliśmy finansowo 
i jesteśmy z nią w stałym kontakcie. Współlokatorowi, który razem z nimi mieszkał, 
zapewniliśmy pobyt w Domu Pomocy Społecznej, za który ponosimy prawie 
stuprocentową odpłatność. Pani, od której wpłynęło pismo, nie wyraziła zgody na 
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umieszczenie w DPS. Dlatego z myślą o Niej przeprowadziliśmy kapitalny remont  
mieszkania socjalnego w Raczycach. Jest to miejscowość przyjazna dla każdego, w 
której mieszkają uczynni i mili ludzie. Tym bardziej zaskoczony jestem użytym w piśmie 
sformułowaniem, że ta Pani jest przerażona i nie chce tam mieszkać. Podejrzewam, że 
ktoś jej pomógł w napisaniu pisma.  
Z drugiej strony nie możemy obejść przepisów i przenieść budynku z Raczyc, w którym 
znajduje się mieszkanie socjalne, do innej miejscowości. Odnosząc się do prośby w 
sprawie przydziału mieszkania zastępczego w Ośrodku Zdrowia w Balicach, względnie 
w obiekcie po byłej szkole podstawowej w Kosterze, trzeba sobie uświadomić jedno. 
Ani w jednym, a w drugim budynku – nie ma mieszkań socjalnych. Poza tym nie można 
mieszkać tam, gdzie się chce, tylko tam, gdzie można i gdzie są ku temu odpowiednie 
warunki. Bo w przeciwnym razie wiąże się to z łamaniem przepisów. Tą całą sytuację 
można porównać do noclegowni, która mieści się w Kielcach. Przykładowo jakaś 
bezdomna osoba chciałaby w niej mieszkać, ale z różnych względów najlepiej by dla 
niej było, gdyby ta noclegownia została przeniesiona do Gnojna. To, że jesteśmy gminą 
wiejską nie oznacza, że bazujemy lub pracujemy na innych przepisach niż Kielce czy 
inne miasto, w którym są DPS czy noclegownie. Skontaktujemy się z tą Panią i 
porozmawiamy. Nie wiem, jaki będzie finał tej całej sprawy”. 
W następnej kolejności głos zabrał radny Wincenty Krawczyk i oznajmił: „Takiej sesji jak 
dzisiaj, która przebiegałaby w tak przyjaznej atmosferze, jeszcze nie było. Podwyżki 
należą się każdemu, na czele z panem wójtem. Korzystając z okazji chciałbym panu 
wójtowi podziękować przede wszystkim za pozyskanie dla gminy niewyobrażalnej kwoty 
15 milionów złotych, która jest porównywalna do przyszłorocznego budżetu. Życzę panu 
wójtowi dużo zdrowia i cierpliwości oraz działań, dzięki którym w naszej gminie 
powstanie więcej nowych dróg i innych inwestycji. I gdzie mieszkańcom będzie się 
coraz lepiej żyło”. 

Do punktu 21-go 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXIV sesji, 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                            Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                          Stanisław Wcisło 
 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XXIV sesji 
Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 30 listopada 2021 roku. Dokładny jej 

przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Gminy Gnojno. 


